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 Ersättare 

Övriga deltagare Ekonomichef Eric Carlsson, § 85 

Biträdande kommunchef Mikael Björk 

Administrativ chef Karin Höglund, sekreterare 

Justerare Kennet Hedman (M) och Lennart Canskog (S) 

Justeringens plats och tid Digital signering, 2023-06-21 
 

Underskrifter 

 Sekreterare 

  
Paragrafer §§ 85-94 

 Karin Höglund   

 Ordförande 

   

 Annelie Wallberg   

 Justerare 

   

 Kennet Hedman och Lennart Canskog   

 
  

Kommunfullmäktiges protokoll 19 juni 2023
(Signerat, SHA-256 F0D5C2EE1DF409B74F645774BC19D39B8D7C308734F461F97DBF103659E5FE83)

Sida 2 av 30



 

Kommunfullmäktige 

PROTOKOLL 

Sida 

3(29) 

Datum 

2023-06-19 

 

 

  
 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

     

 

 

Ordföranden hälsar de närvarande välkomna och öppnar sammanträdet. 

 

Kungörelse av sammanträdet 

 

Dagens sammanträde har tillkännagivits genom en kungörelse 9 juni 2023. 

Kungörelsen har ställts till varje ledamot och ersättare 9 juni 2023 i enlighet med 

kommunfullmäktiges beslut. Kommunfullmäktige uttalar enhälligt att sammanträdet är 

i laga ordning kungjort.  

 

Ordföranden frågar om ej kungjorda men till dagens sammanträde anmäld avsägelse får 

upptas på dagordningen. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta. 

Ordföranden frågar även om till dagens sammanträde kungjord interpellation får 

framställas. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  

 

Meddelanden 

 

Ordföranden meddelar att Länsstyrelsen har utsett Kjell Israelsson (M), Lennart  

Ödlund (KD) och Anna-Karin Kavallin (MP) till ersättare i kommunfullmäktige. 

 

Delegationsbeslut har fattats i följande medborgarförslag: 

 

- Medborgarförslag med önskemål om namngivning av gata efter kompositören Ejnar 

Westling. Samhällsservicenämnden har beslutat att bifalla medborgarförslaget. 

- Medborgarförslag gällande ny bro i Kaven/Kolsvedja- länsväg 731. 

Kommunstyrelsen har beslutat att avslå medborgarförslaget. 

- Medborgarförslag om återinförande av Kommunala Pensionärsrådet. 

Kommunstyrelsen har beslutat att anse medborgarförslaget besvarat.  

 

Allmänhetens frågestund 

 

Inga frågor ställs. 

 

Ledamöternas korta frågor 

 

Kristoffer Kavallin (MP) ställer en fråga om delegationsbeslut från kommunstyrelsens 

ordförande att säga upp kommunchefen. 

 

Kommunstyrelsens ordförande Pernilla Färlin (M) svarar på frågan. 
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ANSLAGSBEVIS 

 

Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag. 

Forum Kommunfullmäktige 

Sammanträdesdatum 2023-06-19 

Datum för anslags upprättande 2023-06-22 

Datum för anslags nedtagande 2023-07-14 

Förvaringsplats för protokollet Kommunkansliet, plan 5 i Kommunhuset, Ljusdal 
 

Underskrift 

  

 Karin Höglund  
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§ 85 Dnr KS-00079/2023  

Budget 2024 och ELP 2025-2026 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

1.  Ärendet återremitteras med stöd av kommunallagens regler om 

 minoritetsåterremiss och med följande motivering: 

 

 Det av Framtid Ljusdal framlagda budgetförslaget saknar 

 konsekvensanalyser kring de ram-neddragningar som aviseras och sådana 

 behöver tas fram. Kopplingen mellan budget, kommunens prioriterade 

 mål, uppdrag samt analysgruppernas slutsatser behöver förtydligas. 

  

 Enligt ekonomistyrningsreglerna ska nämnderna själva sätta undan 1,5% 

 av sina medel för oförutsedda kostnader nu vill istället Framtid Ljusdal 

 placera mer medel i kommunstyrelsens utvecklingsreserv för att senare 

 presentera ytterligare satsningar och det behöver granskas om det är 

 förenligt med ekonomistyrningsreglerna. 

Sammanfattning av ärendet 

Enligt kommunallagen ska kommunen varje år besluta om en budget som 

omfattar minst tre år samt fastställa skattesats mm.  

 

Kommunstyrelseförvaltningen har upprättat ett förslag till Budget 2024 med 

Plan för 2025-2026 för Ljusdals kommun.  

 

Budgeten uppfyller kommunallagens krav på ekonomi i balans och mål för 

god ekonomisk hushållning.  

 

Resultatmålet är 14-28 miljoner kronor under perioden motsvarande 1-2 % 

av skatteintäkter och statsbidrag och skattesatsen föreslås vara oförändrad 

(22:36). 

  

Förslaget utgår ifrån tidigare fastställda budgetdirektiv, inriktningsbeslut 

som har kompletterats med SKR:s senaste skatteprognos och tillkommande 

ramberäkningar till följd av budgettekniska justeringar.  

 

Budget 2024 med Plan 2025-2026 fastställs slutligen av kommunfullmäktige 

i juni. 
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Bakgrund      

                                                                                         

Kommunernas budget är lagstadgad. I kommunallagens åttonde kapitel 

behandlas ekonomisk förvaltning och vad budgeten ska innehålla. 

Kommunen ska varje år upprätta en budget för nästa kalenderår (budgetår). 

Budgeten ska innehålla en plan för ekonomin för en period av tre år, varvid 

budgetåret utgörs av periodens första år. Budgeten omfattas av ett balanskrav 

(intäkterna ska överstiga kostnaderna). Av budgeten ska framgå vilka anslag 

som ska utgå, hur de ska finansieras och med vilken skattesats samt hur den 

ekonomiska ställningen beräknas vara vid budgetårets slut. I budgeten ska 

anges mål och riktlinjer för verksamheten som är av betydelse för god 

ekonomisk hushållning.  

 

Budgeten är kommunens viktigaste verktyg för planering och styrning av 

verksamheten. I budgeten fastställs politisk viljeinriktning (övergripande 

mål) och hur kommunens samlade resurser ska prioriteras mellan olika 

nämnder och verksamheter (övergripande resursramar).  

 

Nämnderna ska senare utarbeta detaljbudget, investeringsbudget och 

verksamhetsplan där de redovisar hur de planerar att arbeta under 

budgetperioden för att uppnå den politiska viljeinriktningen. Detta görs inom 

ramen för av kommunfullmäktige beslutade övergripande mål och anvisade 

ekonomiska ramar. Vid konflikt mellan mål och medel gäller medlen.  

Nämnderna ska därefter under budgetåret regelbundet följa upp och 

utvärdera verksamheten och ekonomin. Vid avvikelser från fastställda planer 

ska nämnderna vidta erforderliga åtgärder och rapportera detta till 

kommunstyrelsen. 

                                                                                                           

Budgetprocessen och tidigare behandling                                             

Budgetprocessen är navet i kommunens styrning och resursfördelning till 

verksamheterna. Att ta fram budgeten, följa upp den under året och slutligen 

göra bokslut är en omfattande process som pågår under en period av 26 

månader.  

 

Budgetprocessen inleds i början av mars med en budgetdialog där 

kommunstyrelseförvaltningen presenterar förslag till budgetdirektiv med 

övergripande ekonomiska planeringsförutsättningar, resultatmål, finansiella 

mål samt utgiftstak för nämndernas samlade resursram inför kommande år. 

Nämnder/förvaltningar presenterar samtidigt strategiska inspel i form av 

resultat från det gångna året samt utmaningar, möjligheter och investerings-

behov inför kommande år. 
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Budgetberedningen bereder och kommunstyrelsen fastställer under mars 

månad budgetdirektiv som utgör ett planeringsinstrument och ligger till 

grund för det fortsatta arbetet med budget. 

 

De politiska partierna arbetar under mars-maj med att prioritering av 

viljeinriktning samt hur kommunens samlade resurser ska fördelas mellan 

olika nämnder och verksamheter. Vid behov sker avstämningar mellan de 

politiska partierna och tjänstemannaorganisationen. Det sker i denna fas inte 

ske någon nämndbehandling eller nämndbeslut om förslag till budget eller 

äskanden om medel. Nämndernas inspel till budgetprocessen sker via 

budgetdialog.  

 

Kommunstyrelseförvaltningen upprättar under april, utifrån budgetdirektiv 

och tillkommande budgetförutsättningar från SKR, i dialog med 

förvaltningarna ett beslutsunderlag med förslag till budget med plan 

inklusive nettoramar per nämnd. 

 

Budgetberedningen och kommunstyrelsen bereder förslag till budget under 

maj-juni. Däremellan sker MBL-förhandling. 

 

Kommunfullmäktige beslutar i juni om kommunens budget för 

nästkommande år och plan för år två och tre. 

 

Under oktober förväntas nämnderna fastställa detaljbudget, investerings-

budget och verksamhetsmål. 

 

Budget 2024, Plan 2025-2026     

                                                          

Kommunens budget med plan för kommande tre år beskriver politiskt 

prioriterade övergripande målsättningar och resursramar. Detta utgör 

sammantaget en grund för verksamhetens inriktning och omfattning.  

 

Budgetdokumentet innehåller:  

 

• Inledning                                                                                  

 Budgetprocessen, styrmodell, organisation, politisk viljeinriktning, 

 beslut.  

• Planeringsförutsättningar                                                              

 Omvärld och förutsättningar, god ekonomisk hushållning, finansiella 

 mål, verksamhetsmål, ekonomiska utgångspunkter, resursfördelning, 

 risk- och känslighetsanalys. 

• Ekonomiska sammanställningar                                                                  

 Resultat-, balans-,  finansierings-, drift- och investeringsbudget. 
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• Nämnder och bolag                                                                                     

 Kort beskrivning av nämnder och bolag.  

 

Kort sammanfattning av budget 2024      

• Budgeten uppfyller kommunallagens krav på innehåll, budget i balans 

 och mål för god ekonomisk hushållning.  

• Resultatmålet är 14 mnkr motsvarande 1 % andel av skatteintäkter och 

 statsbidrag.  

• Skattesatsen är oförändrad 22,36 per skattekrona.  

• Kommunen omsätter cirka 1,4 miljarder kronor i nettokostnader.  

• Verksamhetens ramar kompenseras/justeras med sammanlagt 56,8 

 mnkr (motsvarar 4,15 %) för förändrade löner, internpriser, 

 kapitalkostnader, demografiska volymförändringar, förändrat 

 personalomkostnadspålägg, tekniska justeringar samt politiska 

 prioriteringar.  

• I budgeten finns även centrala avsatta medel med 1 mnkr för 

 oförutsedda kostnader och 28,8 miljoner kronor för utvecklingsreserv 

 (till riktade politiska satsningar).  

• Skatteintäkter och lönekompensation har beräknats utifrån SKR:s 

 prognoser. Demografiska volymförändringar har beräknats utifrån 

 SCB:s  befolkningsprognos.  

• Investeringsramen är ca 50 miljoner kronor netto varav reinvesteringar 

 i skolor utgör en stor del. Ombyggnation av centralkök utgör det 

 enskilt  största prioriterade investeringsprojektet. Pågående förstudier 

 kring om- & tillbyggnad skolor, nybyggnation hallar samt 

 nybyggnation vårdboende får behandlas i särskild ordning. 

• I budgeten finansieras alla investeringarna med egna medel.  

• Under eget kapital finns en resultatutjämningsreserv om 82,4 miljoner 

 kronor som kan användas för att vid behov kunna utjämna intäkter 

 över en konjunkturcykel.  

 

Revisionens budget  

 

Av 11 kap. 8 § kommunallagen framgår att förslag till budget för 

revisorernas verksamhet ska beredas och upprättas av fullmäktiges 

presidium. Fullmäktiges presidium kommer med anledning av detta att 

behandla förslag till budget för revisorernas verksamhet i särskild ordning.  

 

I föreliggande budgetförslag lämnas därför frågan om revisionens slutgiltiga 

budget utan eget ställningstagande från kommunstyrelsen.  

 

Kommunfullmäktiges presidium föreslår att driftbudgetramen för 

kommunens revisorer för år 2024 fastställs till 1 679 000 kronor.  
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Information och förhandling  

 

MBL-information, enligt lag (1976:580) om medbestämmande i arbetslivet, 

om budgetförslaget har genomförts genom utskick av beslutsunderlag till de 

fackliga organisationerna och MBL-förhandling har skett. 

 

Jäv 

 

Maria Fernmalm (S) anmäler jäv och deltar inte i handläggningen av ärendet.  

 

Ekonomichef Eric Carlsson redogör för kommunstyrelsens förslag till beslut.  

 

Varje företrädare för partigrupperna ges möjlighet till ett allmänt och 

övergripande inledningsanförande, max sju minuter per företrädare. Varje 

företrädare har rätt till två repliker à en minut. 

 

Talarordning: 

 

Pernilla Färlin (M), Lena Svahn (S), Henrik Karlström (SD), Fredrik Röjd 

(LB), Jonas Rask-Samuelsson (C), Henrik Estander (L), Kristoffer Kavallin 

(MP) och Roger Kastman (KD).      

Beslutsunderlag 

Centerpartiets budgetförslag 

Kommunfullmäktiges presidiums förslag till driftbudgetram för revisorerna 

8 juni 2023 

Tjänsteskrivelse 24 maj 2023 

Socialdemokraternas budgetförslag 

Miljöpartiets budgetförslag. 

Arbetsutskottets protokoll 17 maj 2023, § 58 

Kommunstyrelseförvaltningens skrivelse 9 maj 2023                                                                     

Budget 2024, Plan 2025-2026 (bilaga, dokument) 9 maj 2023 

Presentationsbilder: Budget 2024-2026 17 maj 2023 

MLB-protokoll 

Yrkanden 

Lena Svahn (S) och Kristoffer Hansson (S): I första hand bifall till 

socialdemokraternas textbudget och arbetsutskottets förslag på ekonomiska 

ramar. I andra hand bifall till ett 30-tal tilläggsyrkanden som presenteras 

senare under sammanträdet. 
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Henrik Karlström (SD), Fredrik Röjd (LB), Roger Kastman (KD), Pernilla 

Färlin (M), Marie Mill (LB) och Henrik Estander (L): Bifall till 

kommunstyrelsens förslag.   

 

Jonas Rask- Samuelsson (C): Bifall till arbetsutskottets budgetförslag. 

 

Karin Jansson (MP) och Kristoffer Kavallin (MP): Bifall till miljöpartiets 

budgetförslag.  

 

Jonas Rask-Samuelsson (C), Kristoffer Hansson (S), Marit Holmstrand (S), 

Kristoffer Kavallin (MP) och Kiki Furstedt (V): Ärendet budget 2024 och 

ELP 2025-2026 återremitteras med följande motiveringar:  

 

Det av Framtid Ljusdal framlagda budgetförslaget saknar 

konsekvensanalyser kring de ram-neddragningar som aviseras och sådana 

behöver tas fram. Kopplingen mellan budget, kommunens prioriterade mål, 

uppdrag samt analysgruppernas slutsatser behöver förtydligas. 

  

Enligt ekonomistyrningsreglerna ska nämnderna själva sätta undan 1,5% av 

sina medel för oförutsedda kostnader nu vill istället Framtid Ljusdal placera 

mer medel i kommunstyrelsens utvecklingsreserv för att senare presentera 

ytterligare satsningar och det behöver granskas om det är förenligt med 

ekonomistyrningsreglerna. 

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till Jonas Rask-

Samuelssons m fl återremissyrkande. Ordföranden finner att 

kommunfullmäktige bifaller detta.  

 

Omröstning begärs. 

 

Kommunfullmäktige godkänner följande propositionsordning: 

 

Ja-röst för att återremittera ärendet, Nej-röst för att avgöra ärendet idag.  

Omröstningsresultat 

Med 19 Ja-röster mot 21 Nej-röster har kommunfullmäktige, med stöd av 

kommunallagens regler om minoritetsåterremiss, beslutat återremittera 

ärendet. 
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Marit Holmstrand (S), Ove Schönning (S), Lena Svahn (S), Jan Nordlinder 

(S), Irène Jonsson (S), Kristoffer Hansson (S), Kristina Michelson (S), Sara 

Cedenman (S), Lennart Canskog (S), Annelie Wallberg (S), Gunnar Eriksson 

(S), Jonas Rask-Samuelsson (C), Anna-Karin Zachrisson (C), Solange Nordh 

(C), William Våhlberg (C), Kiki Furstedt (V), Pia Hedblom (V), Kristoffer 

Kavallin (MP) och Karin Jansson (MP) röstar Ja. 

 

Pernilla Färlin (M), Kennet Hedman (M), Thomas Evensson (M), Ulf 

Nyman (M), Carina Bergen (M), Monica Nordin (M), Kjell Israelsson (M), 

Henrik Estander (L), Maud  Jonsson (L), Bertil Skoog (L), Fredrik Röjd 

(LB), Marie-Louise Hellström (LB), Marie Mill (LB), Eva-Marie Forslin 

(LB), Henrik Karlström (SD), Jens  Furuskog (SD), Sven Persson (SD), 

Magnus Florkölen (SD), Thomas Svensk (SD), Magnus Nyholm (SD) och 

Roger Kastman (KD) röstar Nej. 

 

Beslutsexpediering 

Akt  

Kommunstyrelsen  
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§ 86 Dnr KS-00095/2023  

Kommunalt partistöd 2023 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

1.  Partierna i kommunfullmäktige är berättigade till kommunalt partistöd 

med 1 235 514 kronor enligt nedan: 

 

Socialdemokraterna 345 825 kronor  

Moderaterna 205 758 kronor  

Sverigedemokraterna  177 744 kronor  

Centerpartiet 121 716 kronor 

Ljusdalsbygdens parti  121 716 kronor 

Liberalerna 93 702 kronor 

Vänsterpartiet  65 688 kronor  

Miljöpartiet  65 688 kronor  

Kristdemokraterna  37 674 kronor  

 

Det kommunala partistödet betalas ut i juli 2023. 

Sammanfattning av ärendet 

Enligt antagna regler i Ljusdals kommun ska kommunalt partistöd utgå med 

ett mandatbundet kommunalt partistöd och ett grundstöd. Grundstödet är 9 

660 kronor per parti (20 procent av basbeloppet på 48 300 kronor för år 

2022) och mandatstödet är 28 014 kronor (58 procent av basbeloppet för år 

2022) per mandat i kommunfullmäktige. 

 

Samtliga partier har lämnat redovisning av erhållet lokalt partistöd samt 

granskningsrapport.  
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Totalt uppgår partistödet till 1 235 514 kronor att fördela enligt följande: 

 

Parti Mandat Grundstöd 

per parti 

(kr) 

Mandatstöd 

(kr) 

Totalt (kr) 

S 12 9 660 336 168 345 828 

C 4 9 660 112 056 121 716 

Sd 6 9 660 168 084 177 744 

M 7 9 660 196 098 205 758 

V 2 9 660   56 028   65 688 

LB 4 9 660 112 056 121 716 

L 3 9 660   84 042   93 702 

Mp 2 9 660   56 028  65 688 

KD 1 9 660   28 014  37 674 

Summa 41 86 940 1 148 574 1 235 514 

                         

Beslutsunderlag 

Kommunstyrelsens protokoll 1 juni 2023, § 115 

Kommunstyrelseförvaltningens skrivelse 5 maj 2023 

Redovisningar från partierna 

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till kommunstyrelsens 

förslag. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  

 

Beslutsexpediering 

Akt 

Ekonomienheten för utbetalning 
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§ 87 Dnr KS-00227/2023  

Grundavgift sotning 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

1.  Grundavgiften vid sotning för fastboende höjs från 16 minuter per tillfälle 

 till 29,29 minuter per tillfälle samt för fritidshus från 26,20 minuter per 

 tillfälle till 36,92 minuter per tillfälle. 

Sammanfattning av ärendet 

Den idag gällande grundavgiften för sotning är från 70-talet och har inte 

förändrats sedan dess.  

 

Grundavgiften är solidariskt lika för alla fastigheter i Ljusdals kommun och 

är beräknad på antal sotningsobjekt, hur stor kommunen är till ytan, 

befolkningstäthet, administration, drivmedel, porto etcetera. 

 

Förslaget till ny grundavgift är framtaget enligt en beräkningsmodell som är 

framtagen av Sveriges Kommuner och Regioner, SKR och Sveriges 

Skorstensfejaremästares Riksförbund, SSR. 

  

Om förslaget till ny grundavgift godkänns kommer det för den enskilde 

fastighetsägaren innebära en kostnadsökning med 110 kronor + moms för 

fasta boenden samt 122 kronor + moms för fritidshus. 

Beslutsunderlag 

Kommunstyrelsens protokoll 1 juni 2023, § 127 

Samhällsservicenämndens protokoll 16 maj 2023, § 65 

Samhällsserviceförvaltningens skrivelse 5 maj 2023 

Yrkanden 

Ulf Nyman (C): Bifall till kommunstyrelsens förslag.  

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till Ulf Nymans 

yrkande. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  

 

Kommunfullmäktiges protokoll 19 juni 2023
(Signerat, SHA-256 F0D5C2EE1DF409B74F645774BC19D39B8D7C308734F461F97DBF103659E5FE83)

Sida 15 av 30



 

Kommunfullmäktige 

PROTOKOLL 

Sida 

16(29) 

Datum 

2023-06-19 

 

 

  
 

 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

     

 

Beslutsexpediering 

Akt 

Samhällsservicenämnden 

Författningssamling 
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§ 88 Dnr KS-00231/2023  

Val av ersättare i världsarvsrådet efter Thomas 
Evensson (M)  

Kommunfullmäktige beslutar 

 

1. Maria Molin (M) väljs till ny ersättare i Världsarvrådet.  

 

2. Valet gäller för återstoden av mandatperioden.  

Sammanfattning av ärendet 

Kommunfullmäktige har entledigat Thomas Evensson från uppdraget som 

ersättare i Världsarvsrådet. Fyllnadsval ska därför göras.  

Yrkanden 

Kennet Hedman (M): Maria Molin (M) väljs till ny ersättare.  

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till Kennet Hedmans 

yrkande. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  

 

Beslutsexpediering 

Akt 

Världsarvsrådet 

Maria Molin 

Förtroendemannaregister 

Lön Hälsingland 
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§ 89 Dnr KS-00195/2022  

Medborgarförslag gällande kommunalt tvätteri 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

1. Medborgarförslaget avslås.          

Sammanfattning av ärendet 

Ett medborgarförslag gällande kommunalt tvätteri har inkommit. 

 

Förslagsställaren skriver: 

"Jag tycker verkligen att ni borde se till att det ordnas en egen kommunal 

tvätt här i Ljusdal för alla textilier såsom gardiner och dukar. Dessa ska 

tvättas en gång per år och vi har många fastigheter och skolor som detta ska 

göras i. Så som det är nu åker det som ska tvättas långväga och påverkar 

både vår ekonomi samt miljön i transporterna. Och i slutändan blir det 

egentligen billigare att köpa nytt. 

 

Signalen skötte detta förut men det plockades bort och det är synd då det 

också skapades arbetstillfällen. 

 

Ordna fram en bra lokal så skapar det bra mycket i besparingar. 

Arbetsmarknadsenheten skulle kunna åka runt och hämta och lämna tvätt." 

 

Kommunfullmäktige beslutade 26 september 2022, § 117 att skicka 

medborgarförslaget till kommunstyrelsen för beredning. 

 

Kommunstyrelsen skickade medborgarförslaget till omsorgsnämnden för 

yttrande. 

 

Omsorgsnämnden förslår att medborgarförslaget ska avslås då det i 

omsorgsförvaltningens perspektiv inte föreligger något behov av kommunal 

tvätt. 

 

Nämnden skriver i sitt yttrande att omsorgsförvaltningen konstaterar att 

inom verksamheten hanteras i dagsläget detta på plats av omsorgspersonal. 

Inom kort framtid kan det dock finnas anledning för omsorgsförvaltningen 

att se över frågan med ett eventuellt samarbete med Arbetsmarknadsenheten 
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då frågan om differentierade arbetsuppgifter behöver utredas inom 

omsorgsförvaltningen.    

           

Kommunstyrelsens ordförande föreslår att medborgarförslaget ska avslås. I 

sitt övervägande skriver hon att ur omsorgsförvaltningens perspektiv ser man 

inte behovet av ett kommunalt tvätteri då man sköter detta själva. 

 

Kommunstyrelsen föreslår att medborgarförslaget avslås.  

Beslutsunderlag 

Kommunstyrelsens protokoll 1 juni 2023, § 118 

Förslag till beslut 5 maj 2023 

Omsorgsnämndens protokoll 19 april 2023, § 48 

Omsorgsförvaltningens skrivelse 19 april 2023 

Kommunfullmäktiges protokoll 26 september 2022, § 117 

Medborgarförslag 1 juni 2022 

Yrkanden 

Pernilla Färlin (M): Bifall till kommunstyrelsens förslag.  

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till Pernilla Färlins 

yrkande. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  

 

Beslutsexpediering 

Akt 

Förslagsställaren 
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§ 90 Dnr KS-00046/2023  

Medborgarförslag med önskemål om nytt skjul för 
sandningssingel på Åkerslund. Svar 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

1. Medborgarförslaget avslås. 

 

Sammanfattning av ärendet 

Ett medborgarförslag med önskemål om nytt skjul för sandningssingel på 

Åkerslund har lämnats till kommunfullmäktige.  

 

Förslagsställaren skriver "Som det ser ut i dag så är sandmagasinet placerat 

utanför infarten till återvinningen bra, det som är mindre bra är att det är fel 

utformning på sandmagasinet vilket får till följd att hälften av sanden/singeln 

hamnar utanför. 

 

Mitt förslag är att tillverka ett nytt i egen regi med en bredd som räcker till 

för planeringsskopan på hjullastaren."        

  

Kommunfullmäktige beslutade 30 januari 2023, § 13 att skicka 

medborgarförslaget till kommunstyrelsen för beredning.  

 

Kommunstyrelsen skickade medborgarförslaget till samhällsservicenämnden 

för yttrande. 

 

Samhällsservicenämnden föreslår att medborgarförslaget ska avslås. Nämn-

den skriver i sitt yttrande att Ljusdals kommun i dagsläget har en plats att 

hämta sand på som är belägen utanför infarten till Åkerslunds återvin-

ningscentral. 

 

I dagsläget fyller gata- och parkenheten på singel där ett flertal gånger varje 

dag. Med tanke på den mängd som fraktas dit så förstår man att det tas 

betydligt större mängder än de tillåtna två hinkarna per hushåll. Enheten har 

fått rapporter om att det hämtas både på släpvagn och i skopa från platsen. 
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Påfyllnad sker med hjälp av återfyllnadsskopa (slas) cirka 6 kubikmeter per 

dag. Att bygga ett skjul med full skopbredd bedömer enheten i dagsläget 

enbart skulle förenkla för de personer som tar stora mängder sand. 

 

Gata- och parkenheten håller på att utreda hur och i vilken omfattning sand-

ningssand ska tillhandahållas. Innan denna utredning är klar anser gata- och 

parkenheten att några åtgärder inte ska vidtagas. 

 

Kommunstyrelsens ordförande skriver i sitt övervägande att då kommunen 

idag erbjuder kommunens invånare att hämta gratis sand, är det sagt att det 

är två hinkar per hushåll som gäller. 

 

Det finns därför inget behov av ett nytt skjul för att kunna lasta med skopa.  

 

Därmed föreslår kommunstyrelsens ordförande att medborgarförslaget ska 

avslås.  

Beslutsunderlag 

Kommunstyrelsens protokoll 1 juni 2023, § 121 

Arbetsutskottets protokoll 17 maj 2023, § 74 

Förslag till beslut 3 maj 2023 

Samhällsservicenämndens protokoll 25 april 2023, § 58 

Samhällsserviceförvaltningens skrivelse 25 april 2023 

Kommunfullmäktiges protokoll 30 januari 2023, § 13 

Medborgarförslag 17 januari 2023 

Yrkanden 

Pernilla Färlin (M): Bifall till kommunstyrelsens förslag.  

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till Pernilla Färlins 

yrkande. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  

 

Beslutsexpediering 

Akt 

Förslagsställaren 
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§ 91 Dnr KS-00249/2022  

Medborgarförslag med önskemål om tillgång till vatten 
vid Kolsvedjaberget/Kolsvedjastugan. Svar 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

1. Medborgarförslaget avslås. 

Sammanfattning av ärendet 

Ett medborgarförslag med önskemål om tillgång till vatten vid Kolsvedja-

berget/ Kolsvedjastugan har inkommit till kommunfullmäktige. 

 

Förslagsställaren skriver att "det är mycket folk och djur som rör sig i och 

runt Kolsvedjaberget. När man träffas där och samtalar om hur bra och fin 

terräng det finns runt detta berg återkommer alltid detta med vatten." 

 

Förslagsställaren vill att det anordnas en plats vid Kolsvedjastugan där möj-

ligheten att ta vatten finns. Det kan vara en manuell så kallad gårdspump 

eller liknande. Den möjligheten saknas i dagsläget. 

 

Kommunfullmäktige beslutade 26 september 2022, § 120 att skicka 

medborgarförslaget till kommunstyrelsen för beredning. 

 

Kommunstyrelsen skickade medborgarförslaget till samhällsservicenämnden 

för yttrande. 

 

Samhällsservicenämnden föreslår att medborgarförslaget ska avslås. I sitt 

yttrande skriver nämnden att samhällsserviceförvaltningen har en pågående 

utredning gällande Kolsvedjastugan, bland annat angående en framtida 

vägsamfällighet som förhoppningsvis ska säkerställa skötsel av anslutnings-

vägen. Det är ett samarbete mellan Lantmäteriet, Ljusdals kommun och 

markägare med andel i vägen som går upp till Kolsvedjastugan. Vägen är i 

extremt dåligt skick, vilket innebär att detta bör säkerställas innan vidare 

beslut om utveckling av Kolsvedjaberget/Kolsvedjastugan tas. Parallellt 

pågår även en utredning angående olika möjligheter till drift och arrende-

avtal.            
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Kommunstyrelsens ordförande skriver i sitt övervägande att Kolsvedjastugan 

idag inte har någon arrendator. Att koppla på vatten, utan tillsyn, kan vara en 

risk för fastigheten. 

 

Det finns en pågående utredning gällande Kolsvedjastugan, där även vägen 

dit ingår, för att säkerställa skötsel av tillfartsvägen. 

 

Även en utredning om möjligheter till drift och arrendeavtal pågår. När dessa 

utredningar är klara får man ta ställning till om det finns möjlighet till 

vattenanvändning. 

 

Därmed föreslås att medborgarförslaget ska avslås.   

Beslutsunderlag 

Kommunstyrelsens protokoll 1 juni 2023, § 119 

Arbetsutskottets protokoll 17 maj 2023, § 72 

Förslag till beslut 5 maj 2023 

Samhällsservicenämndens protokoll 25 april 2023 

Samhällsserviceförvaltningens skrivelse 25 april 2023 

Kommunfullmäktiges protokoll 26 september 2022, § 120 

Medborgarförslag 29 juli 2022 

Yrkanden 

Pernilla Färlin (M): Bifall till kommunstyrelsens förslag.  

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till Pernilla Färlins 

yrkande. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  

 

Beslutsexpediering 

Akt 

Förslagsställaren  
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§ 92 Dnr KS-00309/2023  

Motion från Iréne Jonsson (S) och Lena Svahn (S) om 
införande av prislappsmodellen i kommunens 
övergripande resursfördelning 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

1. Motionen skickas till kommunstyrelsen för beredning.  

Sammanfattning av ärendet 

Irène Jonsson (S) och Lena Svahn (S) har lämnat en motion om införande av 

prislappsmodellen i kommunens övergripande resursfördelning.  

 

I motionen skriver de: 

 

"Enligt kommunallagen ska kommuner ha en god ekonomisk hushållning i 

sin verksamhet och kommunfullmäktige ska besluta om riktlinjer för denna 

samt om hantering av eventuell resultatutjämningsreserv. 

 

När budgetarbetet pågår så bör vi i högre grad jämföra oss med andra 

kommuner för att på så sätt få fram referenskostnader. Om inte 

utgångsnivåerna är kända är det svårt, om ens möjligt, att för politiker eller 

tjänstemän verka för satsningar eller reformer. Vi vet inte idag var vi lägger 

extra medel (uppräkningar) från tidigare år, jämfört med var vi faktiskt vill 

satsa extra medel. Det har visserligen införts en faktor runt demografi, men 

den har marginell påverkan.  

 

Utan denna förståelse blir det omöjligt att följa budgetprocessen i 

verkligheten, där det angivs: ”De politiska partierna arbetar under mars-maj 

med prioritering av viljeinriktning samt hur kommunens samlade resurser 

ska fördelas mellan olika nämnder och verksamheter”. 

Revisorerna efterfrågar ändamålsenliga ramar i sin rapport Uppföljande 

granskning ekonomistyrning: ”Se över den kommunövergripande 

fördelningsmodellen och säkerställ att nämndernas budgetramar är 

ändamålsenliga utifrån de av fullmäktige uppsatta målen och 

verksamheternas förutsättningar. Den kommunövergripande modellen kan 

med fördel förtydligas och dokumenteras för att öka förståelsen för 

budgetramarna och transparensen i budgetprocessen.” 
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SKR driver sedan många år tillbaka projekt och utbildning om 

resursfördelning baserat på  prislappsmodellen. Projektet löper över en 

budgetprocess, cirka 9 månader, september till april. Prislappsmodellen 

beräknar hur kostnaderna i kommunen kan fördelas jämfört med liknande 

kommuner, referenskostnader. Den tar hänsyn till kommunens socio-

ekonomiska förutsättningar och ger sedan utrymme för politikens priori-

teringar. Modellen bygger på att vi i grunden ska ha en genomsnittlig 

verksamhet till en genomsnittlig kostnad. Det handlar dock inte om att 

plötsligt rycka undan tiotals miljoner för en verksamhet, bara för att 

modellen säger så. Politiken överväger om satsningar ska fortsätta eller om 

kostnadseffektivisering ska ske över tid i form av förändrade arbetssätt och 

omorganisering. 

 

Ljusdals kommun har till viss del arbetat med detta förr i form av 

Strukturella förändringar som hölls aktuellt under första hälften av förra 

mandatperioden. Då gällde det några få uppdrag till nämnderna runt våra 

tydligaste kostnadsdrivare. Mål sattes för vilken kostnadsnivå vi skulle 

sträva efter i jämförelse mot referenskostnader. Det är dags att fortsätta på 

det spåret fullt ut." 

 

I motionen yrkas att: 

 

 Ljusdals kommun deltar i SKR:s projekt och utbildning om 

resursfördelning baserat på prislappsmodellen. 

 

 Ljusdals kommun använder prislappsmodellen som en central faktor i 

den övergripande resursfördelningen. 

Beslutsunderlag 

Motion daterad 5 juni 2023 

Propositionsordning 

Ordföranden föreslår att motionen skickas till kommunstyrelsen för 

beredning. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  

 

Beslutsexpediering 

Akt 

Kommunstyrelsen 
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§ 93 Dnr KS-00308/2023  

Interpellation från oppositionsråd Lena Svahn (S) till 
kommunstyrelsens ordförande Pernilla Färlin (M) om 
politiska arbetsformer i Ljusdals kommun. Svar 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

1. Interpellationen anses besvarad.  

Sammanfattning av ärendet 

Oppositionsråd Lena Svahn (S) har ställt en interpellation till 

kommunstyrelsens ordförande Pernilla Färlin (M) om politiska arbetsformer 

i Ljusdals kommun. 

 

I interpellationen skriver hon: 

 

"På kommunstyrelsen 1 juni fanns ett initiativärende från undertecknad på 

dagordningen, som rör kommunens övergripande resursfördelning. Styret 

nekade behandling av detta. Inte på grund av ärendet i sig, vilket i så fall 

hade varit god ton att motivera, utan för att kommunstyrelsens ordförande 

påstår att skälet till att inte behandla ärendet är att jag gått bakom ryggen på 

denne, samt att det inte funnits tillräckligt med tid för att tänka över ärendet.  

 

Ärendet togs upp på rätt ärendeberedning den 22 maj, inför sammanträdet 1 

juni. Framtid Ljusdal har även hört sig för med ekonomichefen runt ärendet 

och tre dagar före sammanträdet kontaktade jag kommunstyrelsens 

ordförande för ytterligare upplysande information.   

 

Jag angav i mitt initiativärende, samt muntligt och i mail, att ekonomichefen 

är informerad om att tiden för intresseanmälan till en utbildning som behövs 

i sammanhanget, går ut innan kommunstyrelsen hunnit ha sitt sammanträde. 

Anmälan var inte bindande och ett riktigt kommunstyrelsebeslut krävs i 

augusti. Jag har också upplyst om att intresseanmälan sedermera har skickats 

in av ekonomichefen. Det ligger uteslutande ärligt uppsåt bakom mitt 

initiativärende. I mailet till kommunstyrelsens ordförande erbjöd jag även 

denne att vi gör gemensam sak i frågan istället, för den viktiga symbolikens 

skull. En bred politik visar sig mån om att fördelningen av våra skattemedel 

är genomtänkt. Det här är en oerhört viktig fråga för kommunen och den 
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modell vi använder idag är inte analyserad tillräckligt, vilket revisorerna 

anmärker på.  

 

Det är omöjligt att gå bakom ryggen på ett styre. Viktiga beslut i en kommun 

tas alltid i ett sammanträde och ingen annanstans. Det finns inga skyldigheter 

mellan styre och opposition. Oppositionsrådet har rörelsefriheten och rätten 

att, utan att fråga om lov, prata med tjänstemän och ställa frågor. Tjänstemän 

är neutrala och det går inte att sätta munkavel på dem på så vis att de ska 

skicka oppositionsrådet vidare till kommunstyrelsens ordförande istället, 

vilket kommunstyrelsens ordförande försökt sätta i system. Kommun-

styrelsens ordförande leder styret och har inget mandat över oppositionen.  

 

Oppositionen upplever att högst uppsatta politikern i kommunen sätter 

personlig stolthet och prestige först i uppdraget, då responsen på viktiga 

förslag är att bli förolämpad. Därför har jag följande frågor till 

kommunstyrelsens ordförande: 

 

1. För att få klarhet i om ett nytt beredningssystem borde föreslås för 

 kommunstyrelsen, undrar jag om drygt två arbetsveckor anses vara 

 otillräcklig beredningstid av ett ärende? 

2. Är personliga upplevelser, exempelvis sårad stolthet, skäl nog för en 

 kommunstyrelseordförande att neka till att utvecklingsfrågor tas upp 

 till behandling?  

3. Det är viktigt att politikens arbetsformer bevarar demokratin och svarar 

 mot kommunallagens intentioner och våra uppdragsbeskrivningar. Hur 

 skulle kommunstyrelsens ordförande vilja att politiken arbetar för 

 kommunens bästa i sådana här frågor? 

4. Håller kommunstyrelsens ordförande med om att det ligger i 

 tjänstemännens ansvar att hålla sig uppdaterade inom sina 

 ansvarsområden och möjliggöra för kommande utveckling? Eller ska 

 alla initiativ godkännas av styret?" 

 

Kommunstyrelsens ordförande Pernilla Färlin (M) har svarat på 

interpellationen: 

 

"Det ska vara ordning och reda när det gäller att leda en kommun. Framtid 

Ljusdal har fått väljarnas mandat för att under den här mandatperioden leda 

kommunen, och det måste oppositionsrådet ta till sig och förhålla sig till.  

 

I ett mejl skickat till mig skriver oppositionsrådet angående införandet av en 

prislappsmodell  (tänker i detta svar inte närmare gå in på vad det är) att:  

Det för att införa modellen krävs ett politiskt initiativ och vidare att ”vår 
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ekonomichef har intresseanmält Ljusdal till detta eftersom jag ( 

oppositionsrådet) upptäckte att tiden för det gick ut för nån dag sen.”  

 

Menar oppositionsrådet att det politiska initiativet är något som hon ensam 

kan stå för, och på så sätt själv stå för en politisk viljeinriktning från Ljusdals 

kommun? Menar oppositionsrådet att kommunen kan politiskt ledas på det 

sätt att hon och ledande tjänstemän pratar sig samman, om åtgärder som kan 

påverka kommunens sätt att arbeta? Är oppositionsrådet medvetet om vilka 

signaler som ett dylik agerande skickar till kommunens tjänstemän?  

 

Det hela blir inte bättre av att oppositionsrådet sedan i sin interpellation 

försöker klistra epitet som ”sårad stolthet” och annat på mig, när det faktiskt 

handlar om att oppositionsrådet kliver över sina befogenheter. Det enkla och 

raka hade varit att säga: Förlåt, det bli fel! Och sedan går vi vidare med vårt 

arbete att driva kommunen framåt. 

 

Interpellationen sprider bara uppfattning att politiker inte kan prata med 

varandra och samarbeta för kommunens bästa. Fel kan vi alla begå, men ta 

ansvar för det, och låt oss arbeta med det som väljarna och invånarna vill att 

vi ska göra." 

 

Interpellationsdebatt äger rum med inlägg från Lena Svahn (S), Pernilla 

Färlin (M), Kristoffer Hansson (S), Kristoffer Kavallin (MP), Marit 

Holmstrand (S), Henrik Karlström (SD), Solange Nordh (C) och Jonas Rask-

Samuelsson (C).  

Beslutsunderlag 

Interpellationssvar 16 juni 2023  

Interpellation 5 juni 2023 

Propositionsordning 

Ordföranden frågar om interpellationen kan anses besvarad. Ordföranden 

finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  

 

Beslutsexpediering 

Akt  
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§ 94 Dnr KS-00322/2023  

Avsägelse från Henrik Karlström (SD) gällande 
uppdragen som ersättare i arbetsmarknads- och 
socialnämnden respektive utbildningsnämnden. 
Fyllnadsval  

Kommunfullmäktige beslutar 

 

1.  Henrik Karlström (SD) beviljas entledigande från sina uppdrag som 

 ersättare i arbetsmarknads- och socialnämnden och utbildningsnämnden.  

 

2.  Gunnar Andersson (SD) väljs till ny ersättare i arbetsmarknads- och 

 socialnämnden. 

 

3.  Enzo Vidmark (SD) väljs till ny ersättare i utbildningsnämnden. 

 

4.  Fyllnadsvalen gäller för återstoden av mandatperioden. 

Sammanfattning av ärendet 

Henrik Karlström (SD) har avsagt sig sina uppdrag som ersättare i 

arbetsmarknads- och socialnämnden samt utbildningsnämnden. 

 

Ordföranden frågar om avsägelserna kan beviljas. Ordföranden finner att 

kommunfullmäktige bifaller detta.  

Yrkanden 

Henrik Karlström (SD): Gunnar Andersson (SD) väljs till ersättare i 

arbetsmarknads- och socialnämnden. Enzo Vidmark (SD) väljs till ny 

ersättare i utbildningsnämnden.  

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till Henrik Karlströms 

yrkanden. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  

 

Beslutsexpediering 

Akt, Lön Hälsingland, Förtroendemannaregister, UN, ASN 

Henrik Karlström, Gunnar Andersson, Enzo Vidmark 
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Ordföranden hälsar de närvarande välkomna och öppnar sammanträdet. 


 


Kungörelse av sammanträdet 


 


Dagens sammanträde har tillkännagivits genom en kungörelse 9 juni 2023. 


Kungörelsen har ställts till varje ledamot och ersättare 9 juni 2023 i enlighet med 


kommunfullmäktiges beslut. Kommunfullmäktige uttalar enhälligt att sammanträdet är 


i laga ordning kungjort.  


 


Ordföranden frågar om ej kungjorda men till dagens sammanträde anmäld avsägelse får 


upptas på dagordningen. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta. 


Ordföranden frågar även om till dagens sammanträde kungjord interpellation får 


framställas. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  


 


Meddelanden 


 


Ordföranden meddelar att Länsstyrelsen har utsett Kjell Israelsson (M), Lennart  


Ödlund (KD) och Anna-Karin Kavallin (MP) till ersättare i kommunfullmäktige. 


 


Delegationsbeslut har fattats i följande medborgarförslag: 


 


- Medborgarförslag med önskemål om namngivning av gata efter kompositören Ejnar 


Westling. Samhällsservicenämnden har beslutat att bifalla medborgarförslaget. 


- Medborgarförslag gällande ny bro i Kaven/Kolsvedja- länsväg 731. 


Kommunstyrelsen har beslutat att avslå medborgarförslaget. 


- Medborgarförslag om återinförande av Kommunala Pensionärsrådet. 


Kommunstyrelsen har beslutat att anse medborgarförslaget besvarat.  


 


Allmänhetens frågestund 


 


Inga frågor ställs. 


 


Ledamöternas korta frågor 


 


Kristoffer Kavallin (MP) ställer en fråga om delegationsbeslut från kommunstyrelsens 


ordförande att säga upp kommunchefen. 


 


Kommunstyrelsens ordförande Pernilla Färlin (M) svarar på frågan. 
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§ 85 Dnr KS-00079/2023  


Budget 2024 och ELP 2025-2026 


Kommunfullmäktige beslutar 


 


1.  Ärendet återremitteras med stöd av kommunallagens regler om 


 minoritetsåterremiss och med följande motivering: 


 


 Det av Framtid Ljusdal framlagda budgetförslaget saknar 


 konsekvensanalyser kring de ram-neddragningar som aviseras och sådana 


 behöver tas fram. Kopplingen mellan budget, kommunens prioriterade 


 mål, uppdrag samt analysgruppernas slutsatser behöver förtydligas. 


  


 Enligt ekonomistyrningsreglerna ska nämnderna själva sätta undan 1,5% 


 av sina medel för oförutsedda kostnader nu vill istället Framtid Ljusdal 


 placera mer medel i kommunstyrelsens utvecklingsreserv för att senare 


 presentera ytterligare satsningar och det behöver granskas om det är 


 förenligt med ekonomistyrningsreglerna. 


Sammanfattning av ärendet 


Enligt kommunallagen ska kommunen varje år besluta om en budget som 


omfattar minst tre år samt fastställa skattesats mm.  


 


Kommunstyrelseförvaltningen har upprättat ett förslag till Budget 2024 med 


Plan för 2025-2026 för Ljusdals kommun.  


 


Budgeten uppfyller kommunallagens krav på ekonomi i balans och mål för 


god ekonomisk hushållning.  


 


Resultatmålet är 14-28 miljoner kronor under perioden motsvarande 1-2 % 


av skatteintäkter och statsbidrag och skattesatsen föreslås vara oförändrad 


(22:36). 


  


Förslaget utgår ifrån tidigare fastställda budgetdirektiv, inriktningsbeslut 


som har kompletterats med SKR:s senaste skatteprognos och tillkommande 


ramberäkningar till följd av budgettekniska justeringar.  


 


Budget 2024 med Plan 2025-2026 fastställs slutligen av kommunfullmäktige 


i juni. 
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Bakgrund      


                                                                                         


Kommunernas budget är lagstadgad. I kommunallagens åttonde kapitel 


behandlas ekonomisk förvaltning och vad budgeten ska innehålla. 


Kommunen ska varje år upprätta en budget för nästa kalenderår (budgetår). 


Budgeten ska innehålla en plan för ekonomin för en period av tre år, varvid 


budgetåret utgörs av periodens första år. Budgeten omfattas av ett balanskrav 


(intäkterna ska överstiga kostnaderna). Av budgeten ska framgå vilka anslag 


som ska utgå, hur de ska finansieras och med vilken skattesats samt hur den 


ekonomiska ställningen beräknas vara vid budgetårets slut. I budgeten ska 


anges mål och riktlinjer för verksamheten som är av betydelse för god 


ekonomisk hushållning.  


 


Budgeten är kommunens viktigaste verktyg för planering och styrning av 


verksamheten. I budgeten fastställs politisk viljeinriktning (övergripande 


mål) och hur kommunens samlade resurser ska prioriteras mellan olika 


nämnder och verksamheter (övergripande resursramar).  


 


Nämnderna ska senare utarbeta detaljbudget, investeringsbudget och 


verksamhetsplan där de redovisar hur de planerar att arbeta under 


budgetperioden för att uppnå den politiska viljeinriktningen. Detta görs inom 


ramen för av kommunfullmäktige beslutade övergripande mål och anvisade 


ekonomiska ramar. Vid konflikt mellan mål och medel gäller medlen.  


Nämnderna ska därefter under budgetåret regelbundet följa upp och 


utvärdera verksamheten och ekonomin. Vid avvikelser från fastställda planer 


ska nämnderna vidta erforderliga åtgärder och rapportera detta till 


kommunstyrelsen. 


                                                                                                           


Budgetprocessen och tidigare behandling                                             


Budgetprocessen är navet i kommunens styrning och resursfördelning till 


verksamheterna. Att ta fram budgeten, följa upp den under året och slutligen 


göra bokslut är en omfattande process som pågår under en period av 26 


månader.  


 


Budgetprocessen inleds i början av mars med en budgetdialog där 


kommunstyrelseförvaltningen presenterar förslag till budgetdirektiv med 


övergripande ekonomiska planeringsförutsättningar, resultatmål, finansiella 


mål samt utgiftstak för nämndernas samlade resursram inför kommande år. 


Nämnder/förvaltningar presenterar samtidigt strategiska inspel i form av 


resultat från det gångna året samt utmaningar, möjligheter och investerings-


behov inför kommande år. 
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Budgetberedningen bereder och kommunstyrelsen fastställer under mars 


månad budgetdirektiv som utgör ett planeringsinstrument och ligger till 


grund för det fortsatta arbetet med budget. 


 


De politiska partierna arbetar under mars-maj med att prioritering av 


viljeinriktning samt hur kommunens samlade resurser ska fördelas mellan 


olika nämnder och verksamheter. Vid behov sker avstämningar mellan de 


politiska partierna och tjänstemannaorganisationen. Det sker i denna fas inte 


ske någon nämndbehandling eller nämndbeslut om förslag till budget eller 


äskanden om medel. Nämndernas inspel till budgetprocessen sker via 


budgetdialog.  


 


Kommunstyrelseförvaltningen upprättar under april, utifrån budgetdirektiv 


och tillkommande budgetförutsättningar från SKR, i dialog med 


förvaltningarna ett beslutsunderlag med förslag till budget med plan 


inklusive nettoramar per nämnd. 


 


Budgetberedningen och kommunstyrelsen bereder förslag till budget under 


maj-juni. Däremellan sker MBL-förhandling. 


 


Kommunfullmäktige beslutar i juni om kommunens budget för 


nästkommande år och plan för år två och tre. 


 


Under oktober förväntas nämnderna fastställa detaljbudget, investerings-


budget och verksamhetsmål. 


 


Budget 2024, Plan 2025-2026     


                                                          


Kommunens budget med plan för kommande tre år beskriver politiskt 


prioriterade övergripande målsättningar och resursramar. Detta utgör 


sammantaget en grund för verksamhetens inriktning och omfattning.  


 


Budgetdokumentet innehåller:  


 


• Inledning                                                                                  


 Budgetprocessen, styrmodell, organisation, politisk viljeinriktning, 


 beslut.  


• Planeringsförutsättningar                                                              


 Omvärld och förutsättningar, god ekonomisk hushållning, finansiella 


 mål, verksamhetsmål, ekonomiska utgångspunkter, resursfördelning, 


 risk- och känslighetsanalys. 


• Ekonomiska sammanställningar                                                                  


 Resultat-, balans-,  finansierings-, drift- och investeringsbudget. 
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• Nämnder och bolag                                                                                     


 Kort beskrivning av nämnder och bolag.  


 


Kort sammanfattning av budget 2024      


• Budgeten uppfyller kommunallagens krav på innehåll, budget i balans 


 och mål för god ekonomisk hushållning.  


• Resultatmålet är 14 mnkr motsvarande 1 % andel av skatteintäkter och 


 statsbidrag.  


• Skattesatsen är oförändrad 22,36 per skattekrona.  


• Kommunen omsätter cirka 1,4 miljarder kronor i nettokostnader.  


• Verksamhetens ramar kompenseras/justeras med sammanlagt 56,8 


 mnkr (motsvarar 4,15 %) för förändrade löner, internpriser, 


 kapitalkostnader, demografiska volymförändringar, förändrat 


 personalomkostnadspålägg, tekniska justeringar samt politiska 


 prioriteringar.  


• I budgeten finns även centrala avsatta medel med 1 mnkr för 


 oförutsedda kostnader och 28,8 miljoner kronor för utvecklingsreserv 


 (till riktade politiska satsningar).  


• Skatteintäkter och lönekompensation har beräknats utifrån SKR:s 


 prognoser. Demografiska volymförändringar har beräknats utifrån 


 SCB:s  befolkningsprognos.  


• Investeringsramen är ca 50 miljoner kronor netto varav reinvesteringar 


 i skolor utgör en stor del. Ombyggnation av centralkök utgör det 


 enskilt  största prioriterade investeringsprojektet. Pågående förstudier 


 kring om- & tillbyggnad skolor, nybyggnation hallar samt 


 nybyggnation vårdboende får behandlas i särskild ordning. 


• I budgeten finansieras alla investeringarna med egna medel.  


• Under eget kapital finns en resultatutjämningsreserv om 82,4 miljoner 


 kronor som kan användas för att vid behov kunna utjämna intäkter 


 över en konjunkturcykel.  


 


Revisionens budget  


 


Av 11 kap. 8 § kommunallagen framgår att förslag till budget för 


revisorernas verksamhet ska beredas och upprättas av fullmäktiges 


presidium. Fullmäktiges presidium kommer med anledning av detta att 


behandla förslag till budget för revisorernas verksamhet i särskild ordning.  


 


I föreliggande budgetförslag lämnas därför frågan om revisionens slutgiltiga 


budget utan eget ställningstagande från kommunstyrelsen.  


 


Kommunfullmäktiges presidium föreslår att driftbudgetramen för 


kommunens revisorer för år 2024 fastställs till 1 679 000 kronor.  
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Information och förhandling  


 


MBL-information, enligt lag (1976:580) om medbestämmande i arbetslivet, 


om budgetförslaget har genomförts genom utskick av beslutsunderlag till de 


fackliga organisationerna och MBL-förhandling har skett. 


 


Jäv 


 


Maria Fernmalm (S) anmäler jäv och deltar inte i handläggningen av ärendet.  


 


Ekonomichef Eric Carlsson redogör för kommunstyrelsens förslag till beslut.  


 


Varje företrädare för partigrupperna ges möjlighet till ett allmänt och 


övergripande inledningsanförande, max sju minuter per företrädare. Varje 


företrädare har rätt till två repliker à en minut. 


 


Talarordning: 


 


Pernilla Färlin (M), Lena Svahn (S), Henrik Karlström (SD), Fredrik Röjd 


(LB), Jonas Rask-Samuelsson (C), Henrik Estander (L), Kristoffer Kavallin 


(MP) och Roger Kastman (KD).      


Beslutsunderlag 


Centerpartiets budgetförslag 


Kommunfullmäktiges presidiums förslag till driftbudgetram för revisorerna 


8 juni 2023 


Tjänsteskrivelse 24 maj 2023 


Socialdemokraternas budgetförslag 


Miljöpartiets budgetförslag. 


Arbetsutskottets protokoll 17 maj 2023, § 58 


Kommunstyrelseförvaltningens skrivelse 9 maj 2023                                                                     


Budget 2024, Plan 2025-2026 (bilaga, dokument) 9 maj 2023 


Presentationsbilder: Budget 2024-2026 17 maj 2023 


MLB-protokoll 


Yrkanden 


Lena Svahn (S) och Kristoffer Hansson (S): I första hand bifall till 


socialdemokraternas textbudget och arbetsutskottets förslag på ekonomiska 


ramar. I andra hand bifall till ett 30-tal tilläggsyrkanden som presenteras 


senare under sammanträdet. 
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Henrik Karlström (SD), Fredrik Röjd (LB), Roger Kastman (KD), Pernilla 


Färlin (M), Marie Mill (LB) och Henrik Estander (L): Bifall till 


kommunstyrelsens förslag.   


 


Jonas Rask- Samuelsson (C): Bifall till arbetsutskottets budgetförslag. 


 


Karin Jansson (MP) och Kristoffer Kavallin (MP): Bifall till miljöpartiets 


budgetförslag.  


 


Jonas Rask-Samuelsson (C), Kristoffer Hansson (S), Marit Holmstrand (S), 


Kristoffer Kavallin (MP) och Kiki Furstedt (V): Ärendet budget 2024 och 


ELP 2025-2026 återremitteras med följande motiveringar:  


 


Det av Framtid Ljusdal framlagda budgetförslaget saknar 


konsekvensanalyser kring de ram-neddragningar som aviseras och sådana 


behöver tas fram. Kopplingen mellan budget, kommunens prioriterade mål, 


uppdrag samt analysgruppernas slutsatser behöver förtydligas. 


  


Enligt ekonomistyrningsreglerna ska nämnderna själva sätta undan 1,5% av 


sina medel för oförutsedda kostnader nu vill istället Framtid Ljusdal placera 


mer medel i kommunstyrelsens utvecklingsreserv för att senare presentera 


ytterligare satsningar och det behöver granskas om det är förenligt med 


ekonomistyrningsreglerna. 


Propositionsordning 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till Jonas Rask-


Samuelssons m fl återremissyrkande. Ordföranden finner att 


kommunfullmäktige bifaller detta.  


 


Omröstning begärs. 


 


Kommunfullmäktige godkänner följande propositionsordning: 


 


Ja-röst för att återremittera ärendet, Nej-röst för att avgöra ärendet idag.  


Omröstningsresultat 


Med 19 Ja-röster mot 21 Nej-röster har kommunfullmäktige, med stöd av 


kommunallagens regler om minoritetsåterremiss, beslutat återremittera 


ärendet. 
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Marit Holmstrand (S), Ove Schönning (S), Lena Svahn (S), Jan Nordlinder 


(S), Irène Jonsson (S), Kristoffer Hansson (S), Kristina Michelson (S), Sara 


Cedenman (S), Lennart Canskog (S), Annelie Wallberg (S), Gunnar Eriksson 


(S), Jonas Rask-Samuelsson (C), Anna-Karin Zachrisson (C), Solange Nordh 


(C), William Våhlberg (C), Kiki Furstedt (V), Pia Hedblom (V), Kristoffer 


Kavallin (MP) och Karin Jansson (MP) röstar Ja. 


 


Pernilla Färlin (M), Kennet Hedman (M), Thomas Evensson (M), Ulf 


Nyman (M), Carina Bergen (M), Monica Nordin (M), Kjell Israelsson (M), 


Henrik Estander (L), Maud  Jonsson (L), Bertil Skoog (L), Fredrik Röjd 


(LB), Marie-Louise Hellström (LB), Marie Mill (LB), Eva-Marie Forslin 


(LB), Henrik Karlström (SD), Jens  Furuskog (SD), Sven Persson (SD), 


Magnus Florkölen (SD), Thomas Svensk (SD), Magnus Nyholm (SD) och 


Roger Kastman (KD) röstar Nej. 


 


Beslutsexpediering 


Akt  


Kommunstyrelsen  
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§ 86 Dnr KS-00095/2023  


Kommunalt partistöd 2023 


Kommunfullmäktige beslutar 


 


1.  Partierna i kommunfullmäktige är berättigade till kommunalt partistöd 


med 1 235 514 kronor enligt nedan: 


 


Socialdemokraterna 345 825 kronor  


Moderaterna 205 758 kronor  


Sverigedemokraterna  177 744 kronor  


Centerpartiet 121 716 kronor 


Ljusdalsbygdens parti  121 716 kronor 


Liberalerna 93 702 kronor 


Vänsterpartiet  65 688 kronor  


Miljöpartiet  65 688 kronor  


Kristdemokraterna  37 674 kronor  


 


Det kommunala partistödet betalas ut i juli 2023. 


Sammanfattning av ärendet 


Enligt antagna regler i Ljusdals kommun ska kommunalt partistöd utgå med 


ett mandatbundet kommunalt partistöd och ett grundstöd. Grundstödet är 9 


660 kronor per parti (20 procent av basbeloppet på 48 300 kronor för år 


2022) och mandatstödet är 28 014 kronor (58 procent av basbeloppet för år 


2022) per mandat i kommunfullmäktige. 


 


Samtliga partier har lämnat redovisning av erhållet lokalt partistöd samt 


granskningsrapport.  
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Totalt uppgår partistödet till 1 235 514 kronor att fördela enligt följande: 


 


Parti Mandat Grundstöd 


per parti 


(kr) 


Mandatstöd 


(kr) 


Totalt (kr) 


S 12 9 660 336 168 345 828 


C 4 9 660 112 056 121 716 


Sd 6 9 660 168 084 177 744 


M 7 9 660 196 098 205 758 


V 2 9 660   56 028   65 688 


LB 4 9 660 112 056 121 716 


L 3 9 660   84 042   93 702 


Mp 2 9 660   56 028  65 688 


KD 1 9 660   28 014  37 674 


Summa 41 86 940 1 148 574 1 235 514 


                         


Beslutsunderlag 


Kommunstyrelsens protokoll 1 juni 2023, § 115 


Kommunstyrelseförvaltningens skrivelse 5 maj 2023 


Redovisningar från partierna 


Propositionsordning 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till kommunstyrelsens 


förslag. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  


 


Beslutsexpediering 


Akt 


Ekonomienheten för utbetalning 
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§ 87 Dnr KS-00227/2023  


Grundavgift sotning 


Kommunfullmäktige beslutar 


 


1.  Grundavgiften vid sotning för fastboende höjs från 16 minuter per tillfälle 


 till 29,29 minuter per tillfälle samt för fritidshus från 26,20 minuter per 


 tillfälle till 36,92 minuter per tillfälle. 


Sammanfattning av ärendet 


Den idag gällande grundavgiften för sotning är från 70-talet och har inte 


förändrats sedan dess.  


 


Grundavgiften är solidariskt lika för alla fastigheter i Ljusdals kommun och 


är beräknad på antal sotningsobjekt, hur stor kommunen är till ytan, 


befolkningstäthet, administration, drivmedel, porto etcetera. 


 


Förslaget till ny grundavgift är framtaget enligt en beräkningsmodell som är 


framtagen av Sveriges Kommuner och Regioner, SKR och Sveriges 


Skorstensfejaremästares Riksförbund, SSR. 


  


Om förslaget till ny grundavgift godkänns kommer det för den enskilde 


fastighetsägaren innebära en kostnadsökning med 110 kronor + moms för 


fasta boenden samt 122 kronor + moms för fritidshus. 


Beslutsunderlag 


Kommunstyrelsens protokoll 1 juni 2023, § 127 


Samhällsservicenämndens protokoll 16 maj 2023, § 65 


Samhällsserviceförvaltningens skrivelse 5 maj 2023 


Yrkanden 


Ulf Nyman (C): Bifall till kommunstyrelsens förslag.  


Propositionsordning 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till Ulf Nymans 


yrkande. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  
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Beslutsexpediering 


Akt 


Samhällsservicenämnden 


Författningssamling 
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§ 88 Dnr KS-00231/2023  


Val av ersättare i världsarvsrådet efter Thomas 
Evensson (M)  


Kommunfullmäktige beslutar 


 


1. Maria Molin (M) väljs till ny ersättare i Världsarvrådet.  


 


2. Valet gäller för återstoden av mandatperioden.  


Sammanfattning av ärendet 


Kommunfullmäktige har entledigat Thomas Evensson från uppdraget som 


ersättare i Världsarvsrådet. Fyllnadsval ska därför göras.  


Yrkanden 


Kennet Hedman (M): Maria Molin (M) väljs till ny ersättare.  


Propositionsordning 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till Kennet Hedmans 


yrkande. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  


 


Beslutsexpediering 


Akt 


Världsarvsrådet 


Maria Molin 


Förtroendemannaregister 


Lön Hälsingland 
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§ 89 Dnr KS-00195/2022  


Medborgarförslag gällande kommunalt tvätteri 


Kommunfullmäktige beslutar 


 


1. Medborgarförslaget avslås.          


Sammanfattning av ärendet 


Ett medborgarförslag gällande kommunalt tvätteri har inkommit. 


 


Förslagsställaren skriver: 


"Jag tycker verkligen att ni borde se till att det ordnas en egen kommunal 


tvätt här i Ljusdal för alla textilier såsom gardiner och dukar. Dessa ska 


tvättas en gång per år och vi har många fastigheter och skolor som detta ska 


göras i. Så som det är nu åker det som ska tvättas långväga och påverkar 


både vår ekonomi samt miljön i transporterna. Och i slutändan blir det 


egentligen billigare att köpa nytt. 


 


Signalen skötte detta förut men det plockades bort och det är synd då det 


också skapades arbetstillfällen. 


 


Ordna fram en bra lokal så skapar det bra mycket i besparingar. 


Arbetsmarknadsenheten skulle kunna åka runt och hämta och lämna tvätt." 


 


Kommunfullmäktige beslutade 26 september 2022, § 117 att skicka 


medborgarförslaget till kommunstyrelsen för beredning. 


 


Kommunstyrelsen skickade medborgarförslaget till omsorgsnämnden för 


yttrande. 


 


Omsorgsnämnden förslår att medborgarförslaget ska avslås då det i 


omsorgsförvaltningens perspektiv inte föreligger något behov av kommunal 


tvätt. 


 


Nämnden skriver i sitt yttrande att omsorgsförvaltningen konstaterar att 


inom verksamheten hanteras i dagsläget detta på plats av omsorgspersonal. 


Inom kort framtid kan det dock finnas anledning för omsorgsförvaltningen 


att se över frågan med ett eventuellt samarbete med Arbetsmarknadsenheten 
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då frågan om differentierade arbetsuppgifter behöver utredas inom 


omsorgsförvaltningen.    


           


Kommunstyrelsens ordförande föreslår att medborgarförslaget ska avslås. I 


sitt övervägande skriver hon att ur omsorgsförvaltningens perspektiv ser man 


inte behovet av ett kommunalt tvätteri då man sköter detta själva. 


 


Kommunstyrelsen föreslår att medborgarförslaget avslås.  


Beslutsunderlag 


Kommunstyrelsens protokoll 1 juni 2023, § 118 


Förslag till beslut 5 maj 2023 


Omsorgsnämndens protokoll 19 april 2023, § 48 


Omsorgsförvaltningens skrivelse 19 april 2023 


Kommunfullmäktiges protokoll 26 september 2022, § 117 


Medborgarförslag 1 juni 2022 


Yrkanden 


Pernilla Färlin (M): Bifall till kommunstyrelsens förslag.  


Propositionsordning 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till Pernilla Färlins 


yrkande. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  


 


Beslutsexpediering 


Akt 


Förslagsställaren 
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§ 90 Dnr KS-00046/2023  


Medborgarförslag med önskemål om nytt skjul för 
sandningssingel på Åkerslund. Svar 


Kommunfullmäktige beslutar 


 


1. Medborgarförslaget avslås. 


 


Sammanfattning av ärendet 


Ett medborgarförslag med önskemål om nytt skjul för sandningssingel på 


Åkerslund har lämnats till kommunfullmäktige.  


 


Förslagsställaren skriver "Som det ser ut i dag så är sandmagasinet placerat 


utanför infarten till återvinningen bra, det som är mindre bra är att det är fel 


utformning på sandmagasinet vilket får till följd att hälften av sanden/singeln 


hamnar utanför. 


 


Mitt förslag är att tillverka ett nytt i egen regi med en bredd som räcker till 


för planeringsskopan på hjullastaren."        


  


Kommunfullmäktige beslutade 30 januari 2023, § 13 att skicka 


medborgarförslaget till kommunstyrelsen för beredning.  


 


Kommunstyrelsen skickade medborgarförslaget till samhällsservicenämnden 


för yttrande. 


 


Samhällsservicenämnden föreslår att medborgarförslaget ska avslås. Nämn-


den skriver i sitt yttrande att Ljusdals kommun i dagsläget har en plats att 


hämta sand på som är belägen utanför infarten till Åkerslunds återvin-


ningscentral. 


 


I dagsläget fyller gata- och parkenheten på singel där ett flertal gånger varje 


dag. Med tanke på den mängd som fraktas dit så förstår man att det tas 


betydligt större mängder än de tillåtna två hinkarna per hushåll. Enheten har 


fått rapporter om att det hämtas både på släpvagn och i skopa från platsen. 
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Påfyllnad sker med hjälp av återfyllnadsskopa (slas) cirka 6 kubikmeter per 


dag. Att bygga ett skjul med full skopbredd bedömer enheten i dagsläget 


enbart skulle förenkla för de personer som tar stora mängder sand. 


 


Gata- och parkenheten håller på att utreda hur och i vilken omfattning sand-


ningssand ska tillhandahållas. Innan denna utredning är klar anser gata- och 


parkenheten att några åtgärder inte ska vidtagas. 


 


Kommunstyrelsens ordförande skriver i sitt övervägande att då kommunen 


idag erbjuder kommunens invånare att hämta gratis sand, är det sagt att det 


är två hinkar per hushåll som gäller. 


 


Det finns därför inget behov av ett nytt skjul för att kunna lasta med skopa.  


 


Därmed föreslår kommunstyrelsens ordförande att medborgarförslaget ska 


avslås.  


Beslutsunderlag 


Kommunstyrelsens protokoll 1 juni 2023, § 121 


Arbetsutskottets protokoll 17 maj 2023, § 74 


Förslag till beslut 3 maj 2023 


Samhällsservicenämndens protokoll 25 april 2023, § 58 


Samhällsserviceförvaltningens skrivelse 25 april 2023 


Kommunfullmäktiges protokoll 30 januari 2023, § 13 


Medborgarförslag 17 januari 2023 


Yrkanden 


Pernilla Färlin (M): Bifall till kommunstyrelsens förslag.  


Propositionsordning 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till Pernilla Färlins 


yrkande. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  


 


Beslutsexpediering 


Akt 


Förslagsställaren 
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§ 91 Dnr KS-00249/2022  


Medborgarförslag med önskemål om tillgång till vatten 
vid Kolsvedjaberget/Kolsvedjastugan. Svar 


Kommunfullmäktige beslutar 


 


1. Medborgarförslaget avslås. 


Sammanfattning av ärendet 


Ett medborgarförslag med önskemål om tillgång till vatten vid Kolsvedja-


berget/ Kolsvedjastugan har inkommit till kommunfullmäktige. 


 


Förslagsställaren skriver att "det är mycket folk och djur som rör sig i och 


runt Kolsvedjaberget. När man träffas där och samtalar om hur bra och fin 


terräng det finns runt detta berg återkommer alltid detta med vatten." 


 


Förslagsställaren vill att det anordnas en plats vid Kolsvedjastugan där möj-


ligheten att ta vatten finns. Det kan vara en manuell så kallad gårdspump 


eller liknande. Den möjligheten saknas i dagsläget. 


 


Kommunfullmäktige beslutade 26 september 2022, § 120 att skicka 


medborgarförslaget till kommunstyrelsen för beredning. 


 


Kommunstyrelsen skickade medborgarförslaget till samhällsservicenämnden 


för yttrande. 


 


Samhällsservicenämnden föreslår att medborgarförslaget ska avslås. I sitt 


yttrande skriver nämnden att samhällsserviceförvaltningen har en pågående 


utredning gällande Kolsvedjastugan, bland annat angående en framtida 


vägsamfällighet som förhoppningsvis ska säkerställa skötsel av anslutnings-


vägen. Det är ett samarbete mellan Lantmäteriet, Ljusdals kommun och 


markägare med andel i vägen som går upp till Kolsvedjastugan. Vägen är i 


extremt dåligt skick, vilket innebär att detta bör säkerställas innan vidare 


beslut om utveckling av Kolsvedjaberget/Kolsvedjastugan tas. Parallellt 


pågår även en utredning angående olika möjligheter till drift och arrende-


avtal.            
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Kommunstyrelsens ordförande skriver i sitt övervägande att Kolsvedjastugan 


idag inte har någon arrendator. Att koppla på vatten, utan tillsyn, kan vara en 


risk för fastigheten. 


 


Det finns en pågående utredning gällande Kolsvedjastugan, där även vägen 


dit ingår, för att säkerställa skötsel av tillfartsvägen. 


 


Även en utredning om möjligheter till drift och arrendeavtal pågår. När dessa 


utredningar är klara får man ta ställning till om det finns möjlighet till 


vattenanvändning. 


 


Därmed föreslås att medborgarförslaget ska avslås.   


Beslutsunderlag 


Kommunstyrelsens protokoll 1 juni 2023, § 119 


Arbetsutskottets protokoll 17 maj 2023, § 72 


Förslag till beslut 5 maj 2023 


Samhällsservicenämndens protokoll 25 april 2023 


Samhällsserviceförvaltningens skrivelse 25 april 2023 


Kommunfullmäktiges protokoll 26 september 2022, § 120 


Medborgarförslag 29 juli 2022 


Yrkanden 


Pernilla Färlin (M): Bifall till kommunstyrelsens förslag.  


Propositionsordning 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till Pernilla Färlins 


yrkande. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  


 


Beslutsexpediering 


Akt 


Förslagsställaren  
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§ 92 Dnr KS-00309/2023  


Motion från Iréne Jonsson (S) och Lena Svahn (S) om 
införande av prislappsmodellen i kommunens 
övergripande resursfördelning 


Kommunfullmäktige beslutar 


 


1. Motionen skickas till kommunstyrelsen för beredning.  


Sammanfattning av ärendet 


Irène Jonsson (S) och Lena Svahn (S) har lämnat en motion om införande av 


prislappsmodellen i kommunens övergripande resursfördelning.  


 


I motionen skriver de: 


 


"Enligt kommunallagen ska kommuner ha en god ekonomisk hushållning i 


sin verksamhet och kommunfullmäktige ska besluta om riktlinjer för denna 


samt om hantering av eventuell resultatutjämningsreserv. 


 


När budgetarbetet pågår så bör vi i högre grad jämföra oss med andra 


kommuner för att på så sätt få fram referenskostnader. Om inte 


utgångsnivåerna är kända är det svårt, om ens möjligt, att för politiker eller 


tjänstemän verka för satsningar eller reformer. Vi vet inte idag var vi lägger 


extra medel (uppräkningar) från tidigare år, jämfört med var vi faktiskt vill 


satsa extra medel. Det har visserligen införts en faktor runt demografi, men 


den har marginell påverkan.  


 


Utan denna förståelse blir det omöjligt att följa budgetprocessen i 


verkligheten, där det angivs: ”De politiska partierna arbetar under mars-maj 


med prioritering av viljeinriktning samt hur kommunens samlade resurser 


ska fördelas mellan olika nämnder och verksamheter”. 


Revisorerna efterfrågar ändamålsenliga ramar i sin rapport Uppföljande 


granskning ekonomistyrning: ”Se över den kommunövergripande 


fördelningsmodellen och säkerställ att nämndernas budgetramar är 


ändamålsenliga utifrån de av fullmäktige uppsatta målen och 


verksamheternas förutsättningar. Den kommunövergripande modellen kan 


med fördel förtydligas och dokumenteras för att öka förståelsen för 


budgetramarna och transparensen i budgetprocessen.” 
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SKR driver sedan många år tillbaka projekt och utbildning om 


resursfördelning baserat på  prislappsmodellen. Projektet löper över en 


budgetprocess, cirka 9 månader, september till april. Prislappsmodellen 


beräknar hur kostnaderna i kommunen kan fördelas jämfört med liknande 


kommuner, referenskostnader. Den tar hänsyn till kommunens socio-


ekonomiska förutsättningar och ger sedan utrymme för politikens priori-


teringar. Modellen bygger på att vi i grunden ska ha en genomsnittlig 


verksamhet till en genomsnittlig kostnad. Det handlar dock inte om att 


plötsligt rycka undan tiotals miljoner för en verksamhet, bara för att 


modellen säger så. Politiken överväger om satsningar ska fortsätta eller om 


kostnadseffektivisering ska ske över tid i form av förändrade arbetssätt och 


omorganisering. 


 


Ljusdals kommun har till viss del arbetat med detta förr i form av 


Strukturella förändringar som hölls aktuellt under första hälften av förra 


mandatperioden. Då gällde det några få uppdrag till nämnderna runt våra 


tydligaste kostnadsdrivare. Mål sattes för vilken kostnadsnivå vi skulle 


sträva efter i jämförelse mot referenskostnader. Det är dags att fortsätta på 


det spåret fullt ut." 


 


I motionen yrkas att: 


 


 Ljusdals kommun deltar i SKR:s projekt och utbildning om 


resursfördelning baserat på prislappsmodellen. 


 


 Ljusdals kommun använder prislappsmodellen som en central faktor i 


den övergripande resursfördelningen. 


Beslutsunderlag 


Motion daterad 5 juni 2023 


Propositionsordning 


Ordföranden föreslår att motionen skickas till kommunstyrelsen för 


beredning. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  


 


Beslutsexpediering 


Akt 


Kommunstyrelsen 
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§ 93 Dnr KS-00308/2023  


Interpellation från oppositionsråd Lena Svahn (S) till 
kommunstyrelsens ordförande Pernilla Färlin (M) om 
politiska arbetsformer i Ljusdals kommun. Svar 


Kommunfullmäktige beslutar 


 


1. Interpellationen anses besvarad.  


Sammanfattning av ärendet 


Oppositionsråd Lena Svahn (S) har ställt en interpellation till 


kommunstyrelsens ordförande Pernilla Färlin (M) om politiska arbetsformer 


i Ljusdals kommun. 


 


I interpellationen skriver hon: 


 


"På kommunstyrelsen 1 juni fanns ett initiativärende från undertecknad på 


dagordningen, som rör kommunens övergripande resursfördelning. Styret 


nekade behandling av detta. Inte på grund av ärendet i sig, vilket i så fall 


hade varit god ton att motivera, utan för att kommunstyrelsens ordförande 


påstår att skälet till att inte behandla ärendet är att jag gått bakom ryggen på 


denne, samt att det inte funnits tillräckligt med tid för att tänka över ärendet.  


 


Ärendet togs upp på rätt ärendeberedning den 22 maj, inför sammanträdet 1 


juni. Framtid Ljusdal har även hört sig för med ekonomichefen runt ärendet 


och tre dagar före sammanträdet kontaktade jag kommunstyrelsens 


ordförande för ytterligare upplysande information.   


 


Jag angav i mitt initiativärende, samt muntligt och i mail, att ekonomichefen 


är informerad om att tiden för intresseanmälan till en utbildning som behövs 


i sammanhanget, går ut innan kommunstyrelsen hunnit ha sitt sammanträde. 


Anmälan var inte bindande och ett riktigt kommunstyrelsebeslut krävs i 


augusti. Jag har också upplyst om att intresseanmälan sedermera har skickats 


in av ekonomichefen. Det ligger uteslutande ärligt uppsåt bakom mitt 


initiativärende. I mailet till kommunstyrelsens ordförande erbjöd jag även 


denne att vi gör gemensam sak i frågan istället, för den viktiga symbolikens 


skull. En bred politik visar sig mån om att fördelningen av våra skattemedel 


är genomtänkt. Det här är en oerhört viktig fråga för kommunen och den 







 


Kommunfullmäktige 


PROTOKOLL 


Sida 


27(29) 


Datum 


2023-06-19 


 


 


  
 


 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 


     


 


modell vi använder idag är inte analyserad tillräckligt, vilket revisorerna 


anmärker på.  


 


Det är omöjligt att gå bakom ryggen på ett styre. Viktiga beslut i en kommun 


tas alltid i ett sammanträde och ingen annanstans. Det finns inga skyldigheter 


mellan styre och opposition. Oppositionsrådet har rörelsefriheten och rätten 


att, utan att fråga om lov, prata med tjänstemän och ställa frågor. Tjänstemän 


är neutrala och det går inte att sätta munkavel på dem på så vis att de ska 


skicka oppositionsrådet vidare till kommunstyrelsens ordförande istället, 


vilket kommunstyrelsens ordförande försökt sätta i system. Kommun-


styrelsens ordförande leder styret och har inget mandat över oppositionen.  


 


Oppositionen upplever att högst uppsatta politikern i kommunen sätter 


personlig stolthet och prestige först i uppdraget, då responsen på viktiga 


förslag är att bli förolämpad. Därför har jag följande frågor till 


kommunstyrelsens ordförande: 


 


1. För att få klarhet i om ett nytt beredningssystem borde föreslås för 


 kommunstyrelsen, undrar jag om drygt två arbetsveckor anses vara 


 otillräcklig beredningstid av ett ärende? 


2. Är personliga upplevelser, exempelvis sårad stolthet, skäl nog för en 


 kommunstyrelseordförande att neka till att utvecklingsfrågor tas upp 


 till behandling?  


3. Det är viktigt att politikens arbetsformer bevarar demokratin och svarar 


 mot kommunallagens intentioner och våra uppdragsbeskrivningar. Hur 


 skulle kommunstyrelsens ordförande vilja att politiken arbetar för 


 kommunens bästa i sådana här frågor? 


4. Håller kommunstyrelsens ordförande med om att det ligger i 


 tjänstemännens ansvar att hålla sig uppdaterade inom sina 


 ansvarsområden och möjliggöra för kommande utveckling? Eller ska 


 alla initiativ godkännas av styret?" 


 


Kommunstyrelsens ordförande Pernilla Färlin (M) har svarat på 


interpellationen: 


 


"Det ska vara ordning och reda när det gäller att leda en kommun. Framtid 


Ljusdal har fått väljarnas mandat för att under den här mandatperioden leda 


kommunen, och det måste oppositionsrådet ta till sig och förhålla sig till.  


 


I ett mejl skickat till mig skriver oppositionsrådet angående införandet av en 


prislappsmodell  (tänker i detta svar inte närmare gå in på vad det är) att:  


Det för att införa modellen krävs ett politiskt initiativ och vidare att ”vår 







 


Kommunfullmäktige 


PROTOKOLL 


Sida 


28(29) 


Datum 


2023-06-19 


 


 


  
 


 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 


     


 


ekonomichef har intresseanmält Ljusdal till detta eftersom jag ( 


oppositionsrådet) upptäckte att tiden för det gick ut för nån dag sen.”  


 


Menar oppositionsrådet att det politiska initiativet är något som hon ensam 


kan stå för, och på så sätt själv stå för en politisk viljeinriktning från Ljusdals 


kommun? Menar oppositionsrådet att kommunen kan politiskt ledas på det 


sätt att hon och ledande tjänstemän pratar sig samman, om åtgärder som kan 


påverka kommunens sätt att arbeta? Är oppositionsrådet medvetet om vilka 


signaler som ett dylik agerande skickar till kommunens tjänstemän?  


 


Det hela blir inte bättre av att oppositionsrådet sedan i sin interpellation 


försöker klistra epitet som ”sårad stolthet” och annat på mig, när det faktiskt 


handlar om att oppositionsrådet kliver över sina befogenheter. Det enkla och 


raka hade varit att säga: Förlåt, det bli fel! Och sedan går vi vidare med vårt 


arbete att driva kommunen framåt. 


 


Interpellationen sprider bara uppfattning att politiker inte kan prata med 


varandra och samarbeta för kommunens bästa. Fel kan vi alla begå, men ta 


ansvar för det, och låt oss arbeta med det som väljarna och invånarna vill att 


vi ska göra." 


 


Interpellationsdebatt äger rum med inlägg från Lena Svahn (S), Pernilla 


Färlin (M), Kristoffer Hansson (S), Kristoffer Kavallin (MP), Marit 


Holmstrand (S), Henrik Karlström (SD), Solange Nordh (C) och Jonas Rask-


Samuelsson (C).  


Beslutsunderlag 


Interpellationssvar 16 juni 2023  


Interpellation 5 juni 2023 


Propositionsordning 


Ordföranden frågar om interpellationen kan anses besvarad. Ordföranden 


finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  


 


Beslutsexpediering 


Akt  
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§ 94 Dnr KS-00322/2023  


Avsägelse från Henrik Karlström (SD) gällande 
uppdragen som ersättare i arbetsmarknads- och 
socialnämnden respektive utbildningsnämnden. 
Fyllnadsval  


Kommunfullmäktige beslutar 


 


1.  Henrik Karlström (SD) beviljas entledigande från sina uppdrag som 


 ersättare i arbetsmarknads- och socialnämnden och utbildningsnämnden.  


 


2.  Gunnar Andersson (SD) väljs till ny ersättare i arbetsmarknads- och 


 socialnämnden. 


 


3.  Enzo Vidmark (SD) väljs till ny ersättare i utbildningsnämnden. 


 


4.  Fyllnadsvalen gäller för återstoden av mandatperioden. 


Sammanfattning av ärendet 


Henrik Karlström (SD) har avsagt sig sina uppdrag som ersättare i 


arbetsmarknads- och socialnämnden samt utbildningsnämnden. 


 


Ordföranden frågar om avsägelserna kan beviljas. Ordföranden finner att 


kommunfullmäktige bifaller detta.  


Yrkanden 


Henrik Karlström (SD): Gunnar Andersson (SD) väljs till ersättare i 


arbetsmarknads- och socialnämnden. Enzo Vidmark (SD) väljs till ny 


ersättare i utbildningsnämnden.  


Propositionsordning 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till Henrik Karlströms 


yrkanden. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  


 


Beslutsexpediering 


Akt, Lön Hälsingland, Förtroendemannaregister, UN, ASN 


Henrik Karlström, Gunnar Andersson, Enzo Vidmark 







